
Η τοποθέτηση του μέλους της Κεντρικής Επιτροπής του Συριζα για τον πτωχευτικό από τα 
πρακτικά της Επιτροπής Οικονομικών της Βουλής 16/10/2020 

«Θα ήθελα, να πω εκ μέρους του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας, μέλημα του 
οποίου είναι η συνδρομή στη διατήρηση της χρηματοπιστωτικής σταθερότητας σε όφελος του 
δημόσιο συμφέρον, ότι κρίνουμε συνολικά το νομοσχέδιο ως μια ορθή νομοθετική 
πρωτοβουλία.  

Πράγματι, παρέχει ένα ενιαίο πλαίσιο. Κωδικοποιεί και απλοποιεί διαδικασίες, οι οποίες 
δημιουργήθηκαν την τελευταία δεκαετία, καθώς διογκώθηκε το πρόβλημα των μη 
εξυπηρετούμε των δανείων. Έχουμε καταθέσει, ήδη, κάποιες προτάσεις και παρατηρήσεις στο 
Υπουργείο και θα ήθελα πάρα πολύ συνοπτικά, να αναφερθώ σε αυτές. 

Καταρχήν, σε ό,τι αφορά στην περίμετρο, δηλαδή, ποια φυσικά πρόσωπα μπορούν, να 
ενταχθούν στον εξωδικαστικό μηχανισμό, όντας, όμως, ενήμερα ως προς το δανεισμό τους. Η 
δικιά μας ανησυχία ήταν, ότι θα πρέπει τα άτομα αυτά, να έχουν πράγματι ανάγκη της στήριξης 
του νόμου και τον ευεργετημάτων που παρέχει. Υπάρχει, πράγματι, τελικά, μια διατύπωση στο 
νόμο, η οποία αναφέρεται στα φυσικά πρόσωπα, που έχουν μεν εξυπηρετούμενες οφειλές, 
αλλά προκειμένου να ενταχθούν, θα πρέπει, να έχουν μείωση των εισοδημάτων τους ή αύξηση 
των δαπανών, έτσι ώστε, να ……………………… η κανονική μίσθωση κατά 20% ή 
περισσότερο. Συνεπώς, αυτή η παρατήρησή μας διαπιστώνουμε, ότι έχει καλυφθεί.  

Μια άλλη παρατήρηση είναι το θέμα του ποιος χαρακτηρίζεται ως «έχων αδυναμία πληρωμής 
οφειλών», η λεγόμενη «…………… to pay», η e.t.p.. Είναι μια κατηγορία, η οποία εάν ενταχθεί 
στα μη εξυπηρετούμενα ανοίγματα των τραπεζών, έχουν μια αρνητική συνέπεια για τον όγκο 
των μη εξυπηρετούμενων ανοιγμάτων και κατ’ επέκταση για την κεφαλαιακή επάρκεια. 

Συνεπώς, δε θα πρέπει, όποιος είναι ενήμερος και μπαίνει στον εξωδικαστικό μηχανισμό, να 
θεωρείται ότι «αποτελεί μια περίπτωση, που θα πρέπει στη συνέχεια, να κατηγοριοποιηθεί 
μέσα στα ανοίγματα τα μη εξυπηρετούμενα». Αυτό είναι μια ανησυχία, που έχουμε.  

Επίσης, κάτι που είπε ο κ. Πλασκοβίτης και θα συμφωνήσω απόλυτα, προκειμένου να 
εφαρμοστεί ο νόμος αυτός - ο οποίος, πράγματι, συμμαζεύει μια κατάσταση αρκετά σκόρπια - 
θα πρέπει, να υπάρξει ο συντονισμός εκείνος μεταξύ διαφόρων φορέων, που είναι και από το 
Δημόσιο Τομέα και από τον Ιδιωτικό Τομέα, έτσι ώστε να μπορέσει, να τεθεί, ουσιαστικά, σε 
εφαρμογή με την έναρξη …………. Αναφέρομαι, δηλαδή, στο θέμα του τρόπου πτωχεύσεων, 
τη λειτουργία του φορέα ανάπτυξης ακινήτων, τη λειτουργία της ηλεκτρονικής πλατφόρμας, 
που είναι αρκετά δύσκολο πράγμα. Έχει διαπιστωθεί στο παρελθόν, όταν πρωτοσυστάθηκε η 
διαδικασία της εξωδικαστικής αντιμετώπισης των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ότι η 
πλατφόρμα δεν είναι απλό πράγμα και θα χρειαστεί ιδιαίτερη προσοχή και μέριμνα. 

Σε άλλες παρατηρήσεις μας και πάλι θα συμφωνήσω με την Τράπεζα της Ελλάδος σχετικά με 
το θέμα των προσφύγων στη δικαιοσύνη. Η εμπειρία μάς λέει ότι είναι χρονοβόρες διαδικασίες 
και, τελικά, μπορεί, να έχουν και το αντίθετο αποτέλεσμα και για τους οφειλέτες και για το σκοπό 
της τακτοποίησης του θέματος. Θέλει μεγάλη προσοχή και εκεί.  

 

Τέλος, ο καινούργιος νόμος αυτός θα έχει μια μακροχρόνια επιτυχία και για να γίνει αυτό, θα 
χρειασθεί η συνεχής συστηματική παρακολούθηση και μελέτη της εξέλιξης και των πρακτικών 
αποτελεσμάτων, έτσι ώστε να γίνονται και οι απαραίτητες προσαρμογές, όταν πρέπει και όπου 
πρέπει.  

 

Αυτά σύντομα και σας ευχαριστώ». 


